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Ledamöter Michael Plogell (FR) (ordförande)
Lars-Erik Olsson (S) (vice ordförande)
Sverre Fredriksson (M) (2:e vice ordförande)

Övriga närvarande Suzanna Bengtsson (Kommunsekreterare)
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Annelie Fischer (Förvaltningschef utbildningsförvaltningen) §4
Johnny Telkkonen (Förvaltningschef socialförvaltningen) §4
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Ingridh Anderén (M) (Ordförande utbildningsnämnden ) §4
Ulf Rapp (S) (Vice ordförande utbildningsnämnden ) §4
Patrik Karlsson (KD) (Ordförande socialnämnden) §4
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Svante Cras (Ekonomichef) §4
Christopher Brand (Upphandlingsansvarig) §5
Peter Garton (Park-/avfallschef) §6
Eva Lidslot (Vik. folkhälsostrateg) §7

Utses att justera Lars-Erik Olsson (S)

Justeringens plats och 
tid

Kommunhuset ,  2020-02-10   10:30

Paragrafer §§4-16

Sekreterare
Suzanna Bengtsson

Ordförande       
Michael Plogell (FR)

Underskrifter

Justerande       
Lars-Erik Olsson (S)

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2020-02-10. Anslaget tas ner 2020-
03-02. Protokollet förvaras i kommunhuset.
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Innehållsförteckning
§4 Uppföljningar 2020; Bokslut 2019, budget 2020 (utbildningsnämnd och socialnämnd)
§5 Genomgång av upphandlingsplan 2020-2021 - information (inga handlingar)
§6 Ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun

§7 Uppföljning av samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete 2019 tecknat mellan 
södra hälso- och sjukvårdsnämnden och Bollebygds kommun

§8 Redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning över besvarade 
medborgarförslag under 2019

§9 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning
§10 Årsrapport 2019 för kommunstyrelsen
§11 Mål- och budgetförutsättningar 2021-2023
§12 Svar på motion (SD) om en resultatutjämningsreserv
§13 Begäran från utbildningsnämnden om medel för grundsärskola
§14 Begäran från socialnämnden om medel för utökad bemanning under 2020
§15 Lokalprogram för Bollebygdskolans F-9 samt grundsärskola
§16 Svar på motion (C) om att öka transparensen i kommunens rättsfall
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§4

Uppföljningar 2020; Bokslut 2019, budget 2020 (utbildningsnämnd 
och socialnämnd)

Ärendet
Dagens sammanträde
Förvaltningschef samt ordförande och vice ordförande i utbildningsnämnden respektive 
socialnämnden medverkar på dagens uppföljningspunkt, med fokus på bokslut 2019 och budget 
2020 (mål, utmaningar (ekonomiska och i verksamheterna)). 
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§5

Genomgång av upphandlingsplan 2020-2021 - information (inga 
handlingar)

Ärendet
Dagens sammanträde
Upphandlingsansvarig Christopher Brand informerar om upphandlingsplanen för kommunens 
förvaltningen för åren 2020-2021. 
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§6 KS2019/299

Ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller samhällsbyggnadsnämndens förslag;

Kommunfullmäktige antar upprättat förslag på renhållningstaxa.
Den nya avfallstaxan träder i kraft 1 juni 2020.

Ärendet
Kommunens avfallstaxa har inte reviderats sedan 2010 och det finns behov av en ny 
renhållningstaxa så att den bär sina egna omkostnader. Förslaget innebär att kommunen gör en 
generell höjning av renhållningstaxan med 3% (Företagstaxa ÅVC-kort samt borttappat ÅVC-
kort exkluderat), samt att höja taxan som avser hämtning av latrin (Punkt 2, 2.1 och 2.2 i den nu 
gällande taxan) tre gånger den nu gällande taxan så att den täcker sin egen omkostnad. Vidare så 
läggs en ny del in i taxan avseende tömning fosforfällor (punkt 3.1 i taxan).
 
Taxan som avser latrinhämtning subventioneras idag och med en höjning av 
latrintömningstaxan på tre gånger nuvarande avgift så säkerställer man att den bär sina egna 
omkostnader och inte subventioneras av övriga renhållningskollektivet. För att ge ett incitament 
till den som idag har latrinhämtning att frångå det så ger man även en miljöbonus på 10 tkr som 
stöd för att investera i en alternativ/annan godkänd lösning/hantering än dagens lösning.
 
Avfallstaxan ska täcka sina egna omkostnader och avfallskollektivet ska över tid gå plus 
minus noll. Regeringen har lagt ett förslag om att återinföra förbränningsskatten på avfall från 
och med 1:a april 2020 och den ska vara 75 kr/ton för att sedan ökas till 100 kr/ton 2021 och 
125 kr/ton 2022. Då taxan inte ändrats sedan 2010 så behöver man göra en generell höjning av 
taxan för att få ut de ökade omkostnaderna som kommit genom ny insamlingsentreprenör, 
nybyggd ÅVC, utökad service för invånarna med fler fraktioner på ÅVC, ökade öppettider med 
mera.
 
Latrinhämtningstaxan är idag kraftigt subventionerad. Kostnaden för kommunen att 
hantera latrinet ligger ca 3 gånger över vad taxan ger. Latrinhämtning är en, 
ur arbetsmiljösynpunkt, dålig hantering och den bör inte vara subventionerad i taxan.
 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar upprättat förslag på renhållningstaxa. Den nya avfallstaxan träder i 
kraft 1 juni 2020.
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Protokollsutdrag §257 SBN, Beslut att anta ny renhållningstaxa
 Tjänsteskrivelse 2019-09-26 Beslut om ny renhållningstaxa
 Förslag till ny renhållningstaxa för Bollebygds kommun
 Renhållningstaxa, antagen 2010, Förslag till ny renhållningstaxa

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§7 KS2019/263

Uppföljning av samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete 
2019 tecknat mellan södra hälso- och sjukvårdsnämnden och 
Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen fastställer uppföljningen av samverkansavtalet avseende lokalt 
folkhälsoarbete 2019 tecknat mellan södra hälso- och sjukvårdsnämnden och Bollebygds 
kommun och
överlämnar den till kommunfullmäktige för information.

Ärendet
Kommunens folkhälsostrateg har upprättat en uppföljning av samverkansavtalet avseende lokalt 
folkhälsoarbete 2019 tecknat mellan södra hälso- och sjukvårdsnämnden och 
Bollebygds kommun. Kommunens prioriterade målgrupp inom folkhälsoarbetet under året har 
varit barn och unga. De insatser som gjorts har syftat till att stärka barn och ungas uppväxtvillkor 
samt stärka deras inflytande och delaktighet. Det har gjorts både universella och riktade insatser, 
ibland har man behövt göra olika för att uppnå lika. Ett par exempel är föräldraskapsstöd och 
arbetet med unga i riskzon inom SSPF (socialtjänst, skola, polis och fritid). Det har även varit 
stort fokus på kraftsamlingen för fullföljda studier eftersom utbildning och arbete är två av de 
viktigaste faktorerna för att minska skillnader i hälsa och bryta utanförskap. En viktig uppgift för 
folkhälsostrategen har varit, och är, att i samverkansgrupper och i olika sammanhang bidra med 
sin kompetens för att påverka och integrera folkhälsoperspektivet i kommunens verksamheter. Ju 
fler verksamheter som arbetar för att minska skillnader i hälsa, desto större genomslagskraft.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen fastställer uppföljningen av samverkansavtalet avseende lokalt 
folkhälsoarbete 2019 tecknat mellan södra hälso- och sjukvårdsnämnden och Bollebygds 
kommun och
överlämnar den till kommunfullmäktige för information.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Uppföljning av folkhälsoavtal 2019

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§8 KS2019/274

Redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning 
över besvarade medborgarförslag under 2019 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning 
över besvarade medborgarförslag under 2019.

Ärendet
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 30 ska kommunstyrelsen och nämnderna en gång 
per år redovisa dels de beslut som fattats med anledning av medborgarförslag, och dels de 
medborgarförslag som inte behandlats inom denna tid. Kommunstyrelseförvaltningen har 
upprättat en förteckning över obesvarade medborgarförslag, samt en förteckning över besvarade 
medborgarförslag under 2019, daterade den 27 december 2019.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning 
över besvarade medborgarförslag under 2019.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Redovisning av obesvarade medborgarförslag, samt förteckning över besvarade 

medborgarförslag under 2019
 Redovisning av obesvarade medborgarförslag
 Redovisning av nämndernas besvarade medborgarförslag 2019

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§9 KS2019/283

Avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller socialnämndens förslag;

Kommunfullmäktige antar avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning, samt avgifter för mat.
 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att den årliga justeringen av avgiften för matkostnad 
för ungdomar 19 år eller äldre som har aktivitetsersättning genomförs utifrån konsumentverkets 
referensvärde.
 
Kommunfullmäktige ger socialnämnden i uppdrag att årligen räkna upp avgifterna för hemtjänst 
(omsorg och städ), dagverksamhet, larm, hemsjukvård, korttidsvistelse och utprovning av 
hjälpmedel utifrån SKR:s omsorgsprisindex (OPI) och utifrån prisbasbeloppet justera nivåer för 
maxtaxa och minimibelopp.

Ärendet
Kommunfullmäktige gav i april 2018 uppdrag till dåvarande bildnings- och omsorgsnämnden att 
årligen justera avgifterna utifrån dåvarande SKL:s omsorgsprisindex. Socialnämnden föreslår 
att kommunfullmäktige nu ger samma uppdrag till socialnämnden. Enligt beslut 
i kommunfullmäktige i februari 2019 ska socialnämnden årligen justera avgifter för mat 
för ungdomar 19 år eller äldre som har aktivitetsersättning årligen justeras utifrån 
konsumentverkets referensvärde. Det är genomfört i förslaget till tillämpningsanvisningar för 
avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning. Avgifter för mat 
inom omsorgen justeras utifrån ändrade råvarupriser och ökade personalomkostnader. Avgiften 
för omsorg och
service på särskilt boende justeras utifrån uppräkningen av maxtaxa för särskilt boende.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 
Socialnämndens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning, samt avgifter för mat. Kommunfullmäktige noterar till protokollet att den 
årliga justeringen av avgiften för matkostnad för ungdomar 19 år eller äldre som har 
aktivitetsersättning genomförs utifrån konsumentverkets referensvärde. Kommunfullmäktige ger 
socialnämnden i uppdrag att årligen räkna upp avgifterna för hemtjänst (omsorg och 
städ), dagverksamhet, larm, hemsjukvård, korttidsvistelse och utprovning av hjälpmedel utefter 
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SKR:s omsorgsprisindex (OPI) och utifrån prisbasbeloppet justera nivåer för maxtaxa 
och minimibelopp.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om socialnämndens förslag kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionshinder 2020 §95 

Socialnämnden
 Tillämpningsanvisning för avgifter för stöd och service till äldre och personer med 

funktionsnedsättning
 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning, 

Tjänsteskrivelse 2019-09-27
 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionshinder, antaget 2017, 

reviderat 2018

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§10 KS2019/271

Årsrapport 2019 för kommunstyrelsen 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen godkänner årsrapport 2019 för kommunstyrelsen.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet med följande motivering; Målen från 
Bollebygdsalliansen är till viss del omätbara. Det gäller mål 1-4 och 10-11, att då i årsrapporten 
skriva att målen är uppfyllda känns inte bra. Mitt förslag är att skriva att målen är delvis uppfyllda 
och inte är fullt ut mätbara året 2019.

Ärendet
Kommunstyrelsens resultat för 2019 blev ett överskott på 4,7 mnkr. En stor del av överskottet 
beror på engångseffekter, bl a. lokalkostnader, IT och vissa vakanta tjänster. En allmän 
återhållsamhet har också rått under slutet av året till följd av det ansträngda ekonomiska läget för 
kommunen i stort.
 
Av 14 mål så har åtta uppnåtts, fyra har delvis uppnåtts och två mål har inte nåtts. De mål som 
inte har uppnåtts gäller det 3-procentiga resultatmålet och målet om att utarbeta en 
miljöpolicy. Sjukfrånvaron har minskat till 2,5 procent från 4,1 procent. I övrigt så beskrivs i 
årsrapporten arbetet med säkerhet, krisberedskap, Europa-direkt, folkhälsa och årets arbete med 
internkontroll m.m.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen godkänner årsrapport 2019 för kommunstyrelsen.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet med följande motivering; Målen från 
Bollebygdsalliansen är till viss del omätbara. Det gäller mål 1-4 och 10-11, att då i årsrapporten 
skriva att målen är uppfyllda känns inte bra. Mitt förslag är att skriva att målen är delvis uppfyllda 
och inte är fullt ut mätbara året 2019.

Beslutsunderlag
 Årsrapport kommunstyrelsen 2019
 Årsrapport kommunstyrelsen 2019
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Skickas till
Kommunstyrelsen
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§11 KS2020/22

Mål- och budgetförutsättningar 2021-2023 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen fastställer mål- och budgetförutsättningar 2021-2023 för Bollebygds kommun, 
enligt förslag daterat 2020-01-30.

Ärendet
Enligt kommunens styrmodell är mål- och budgetförutsättningar det första underlaget som tas 
fram i den årliga planerings- och budgetprocessen. Den innehåller omvärldsanalys, strategiska 
kommuninterna frågor som syftar till att visa på eventuella förändringar i verksamheter och öka 
kunskapen om vilka förutsättningar som gäller för verksamheterna. Därefter ska respektive 
nämnd återkomma med en beskrivning hur de avser ta sig an målen, konsekvenser av tilldelad 
ram samt ytterligare omständigheter som inte tas upp i dessa förutsättningar.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen fastställer mål- och budgetförutsättningar 2021-2023 för Bollebygds kommun, 
enligt förslag daterat 2020-01-30.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Mål- och budgetförutsättningar 2021-2023
 Mål - och budgetförutsättningar 2021-2023 200130

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§12 KS2019/229

Svar på motion (SD) om en resultatutjämningsreserv 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige bifaller motionen. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utarbeta riktlinjer för 
hantering av en sådan resultatutjämningsreserv.

Ärendet
Lisette Vermeulen (SD) föreslår i en motion daterad 2019-10-17 att Bollebygds kommun 
upprättar en resultatutjämningsreserv och att riktlinjer för hantering av 
resultatutjämningsreserven upprättas. Som bakgrund anger motionären att det i kommunallagen 
kap 11, § 14 medges att en kommun reserverar medel som kan användas för att utjämna intäkter 
under en konjunkturcykel. Syftet är att bygga upp en reserv som kan disponeras för att mildra 
konsekvenser under en lågkonjunktur, och på så sätt skapa en större stabilitet inom kommunens 
verksamheter. Kommunfullmäktige har remitterat motionen till kommunstyrelsen för 
handläggning.
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Kommunallagen reglerar att reservering 
får göras med högst ett belopp som motsvarar det lägsta av antingen den del av årets resultat eller 
den del av årets resultat som efter balanskravjustering som överstiger:

 En procent av summan av skatteintäkter samt generella statsbidrag och utjämning, eller
 Två procent av summan av skatteintäkter samt generella statsbidrag och utjämning om 

kommunen har ett negativt eget kapital inklusive ansvarsförbindelsen för 
pensionsförpliktelser.

För Bollebygds del kommer bara en-procentalternativet att bli aktuellt. En procent av 
skatteintäkter och utjämning motsvarar 2020 ca 5,7 mnkr.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige bifaller motionen. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utarbeta riktlinjer för 
hantering av en sådan resultatutjämningsreserv.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Svar på motion (SD) om resultatutjämningsreserv
 Motion (SD) om resultatutjämningsreserv
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Kommunstyrelsen
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§13 KS2019/297

Begäran från utbildningsnämnden om medel för grundsärskola 

Beslut
Ärendet bordläggs i avvaktan på att kommunstyrelsen beslutar kring riktlinjer för begäran om 
medel från kommunstyrelsens ofördelade medel. Riktlinjerna ska antas av kommunstyrelsen före 
sommaren 2020.

Ärendet
Att starta en särskoleenhet i Bollebygd bedöms av utbildningsnämnden som nödvändigt för 
att leva upp till skollagens krav både om att tillhandahålla särskola, men också vad gäller 
läroplan, timplan och behöriga lärare. Initialt kommer detta innebära en ökad kostnad 
för utbildningsnämnden eftersom det krävs att en ny organisation skapas där personal 
behöver vidareutbildas då behöriga lärare idag saknas inom organisationen. Det fordras en 
ökad personaltäthet kring grundsärskolans elever. Det kommer även tillkomma kostnader för 
ny utrustning och tillgänglighetsanpassning av lokaler. På kort sikt kommer insatsen att starta en 
särskoleenhet främst leda till en omfördelning av kostnader mellan grundskola och 
grundsärskola. Om en särskoleenhet skulle kunna startas upp inom det närmaste 1-1,5 året skulle 
det innebära att ett antal platser som annars skulle behöva köpas av andra huvudmän istället 
skulle kunna lösas i kommunen. Detta skulle generera en kostnadsminskning på 500-800 tkr per 
elev och år.
 
Det finns enligt beslutad budget i kommunfullmäktige 4 mnkr avsatt för ofördelad budget. I den 
ofördelade budgeten finns medel reserverade för att kompensera för oförutsedda kostnader dock 
inte volymökningar. Rutinen för att erhålla medel ur denna ofördelade budget är att framställan 
ska lämnas till kommunstyrelsen i god tid före bokslut så att beslut hinner tas innan bokslut 
behandlas i respektive nämnd. I den ofördelade budgeten reserveras även medel för nämnder att 
söka för insatser som initialt kräver en kostnad men på kort eller lång sikt genererar en 
kostnadsminskning.
 
Utbildningsnämnden söker medel för egen grundsärskola i kommunen, som initialt kräver 
en ökad kostnad men på lång sikt genererar en kostnadsminskning genom att kommunen inte 
behöver köpa platser i andra kommuner. Utbildningsnämnden har beslutat att hos 
kommunstyrelsen framställa om att erhålla medel (3000 tkr) ur den ofördelade budgeten för att 
skapa en grundsärskola i Bollebygds kommun.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet bordläggs i avvaktan på att kommunstyrelsen beslutar 
kring riktlinjer för begäran om medel från kommunstyrelsens ofördelade medel. Riktlinjerna ska 
antas av kommunstyrelsen före sommaren 2020. Förslaget antas. 

Beslutsunderlag
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 Protokollsutdrag, §96 UN, Framställan om medel ur ofördelad budget för grundsärskola
 Tjänsteskrivelse 2019-11-20, Framställan om medel ur ofördelad budget för 

grundsärskola

Skickas till
Utbildningsnämnden
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§14 KS2020/18

Begäran från socialnämnden om medel för utökad bemanning 
under 2020 

Beslut
Ärendet bordläggs i avvaktan på en planerad genomlysning av socialförvaltningens verksamheter.

Ärendet
Socialnämnden ser möjlighet att åstadkomma en långsiktig effektivisering av verksamheten inom 
individ- och familjeomsorgen om ytterligare medel tillskjuts för att utöka bemanningen inom 
myndighetsenheterna. Under rådande förutsättningar arbetar verksamheten i en konstant akut 
situation vilket medför att inga effektiviseringar kan göras då en minimal personalstyrka tvingas 
hantera en allt större ärendebelastning. Ett tillskjutande av medel för att utöka bemanningen är 
ett extraordinärt krafttag som behöver pågå under ca 8 månader år 2020 för att nå balans i 
verksamheten och kunna skapa förutsättningar för effektiviseringar och ökad rättssäkerhet. 
Genom att bygga upp verksamheten med rutiner och strukturer beräknas verksamheten bli mer 
kostnadseffektiv. Om enheterna inte kan öka bemanningen under en begränsad tid så är 
risken istället överhängande att de även 2020 kommer att redovisa underskott.
 
Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 1,1 mnkr från kommunstyrelsens ofördelade 
medel, för att tillfälligt anställa fler socialsekreterare under ca 8 månader 2020. Åtgärden syftar till 
att genomföra riktade insatser för att förbättra verksamheten och att reda ut 
strukturella svårigheter.  I samband med beslutet fick socialförvaltningen i uppdrag att 
komplettera ärendet med en handlingsplan utifrån diskussion förd på sammanträdet, inför 
behandling i kommunstyrelsen.
 
Inför kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling av ärendet har handlingsplanen inkommit och 
bilagts kallelsen.  
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet bordläggs i avvaktan på en planerad genomlysning av 
socialförvaltningens verksamheter. Förslaget antas. 

Beslutsunderlag
 §2 SN Ansökan om medel för utökad bemanning
 Ansökan om medel för utökad bemanning, tjänsteskrivelse SF
 Handlingsplan för utökning 2020 av bemanning inom individ- och familjeomsorgen

Skickas till
Socialnämnden
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§15 KS2019/298

Lokalprogram för Bollebygdskolans F-9 samt grundsärskola 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att anordna lokaler i enlighet med 
presenterade behov från utbildningsnämnden. Arbetet ska ske i nära samverkan med 
utbildningsnämnden.

Ärendet
Dåvarande bildnings- och omsorgsnämnden beslutade i november 2016 om ett lokalprogram för 
förskola, skola och allaktivitetshall. Lokalprogram och lokalisering har även hanterats i 
samhällsbyggnadsnämnden, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.
 
I januari 2017 stod den nya Bollebygdskolan F-6 klar. Skolan är byggd och anpassad för 450 
personer och vid invigningen fanns det 440 elever i F-6 samt 280 elever i fritidshem. I oktober 
2019 är det 490 elever i F-6 samt 300 elever i fritidshem. Sedan invigningen har en årskurs alltid 
lokaliserats i ”gamla skolan”. Matsalen är byggd och anpassad för 700 elever. Det finns idag över 
900 elever som ska äta i matsalen mellan kl 11-13. 
 
Slutsatserna i lokalutredningen från 2016/2017 var bl a att:

 En grundskola med årskurserna 7-9 för minst 500 elever bör byggas i Bollebygds 
tätort, vilken bör innehålla en aula samt idrottshall med mått för att kunna ha seriespel

 En förskola med minst 8 avdelning (20 barn/avdelning) bör byggas i Bollebygds tätort  
 Ett tillagningskök med tillhörande servering för grundskola och förskola bör byggas 

i anslutning till ny grundskola samt förskola
 Dagens Bollebygdskola 7-9 bör efter en renovering användas till annan skolverksamhet

 
Lokalprogrammet presenterar behovet av förskola, grundskola, måltidslokaler 
och allaktivitetshall. Granskningen var klar under september 2019 och nu återstår arbetet 
med detaljplan. Lokalprogrammet som togs fram 2016 pekar på framförallt platsbrist för 
förskoleklass, lågstadium och mellanstadium. Målet var till att börja med att en ny skola skulle stå 
färdig hösten 2020. Tidplanerna har sedan flyttats fram för att nu säga att skolan är klar för inflytt 
tidigast januari 2024. Samhällsbyggnadsförvaltningen har genomfört kapacitetsutredning på 
samtliga skolor i kommunen. Utredningens slutsats för Bollebygdskolan är att med hänsyn till 
den underkapacitet som redan finns idag för flera lokalfunktioner kommer temporära lösningar 
behöva vidtas. Den fristående matsalen som nyttjas av samtliga elever är redan idag en flaskhals. 
Fram tills att
den nya högstadieskolan står klar behöver åtgärder vidtas.
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Ett behov som inte togs hänsyn till i programmet från 2016 är grundsärskola. Det har 
i Bollebygds kommun under flertalet år funnits få elever mottagna i grundsärskolan. De som 
finns har antingen läst integrerat i grundskolan eller haft en plats som köpts i annan kommun. 
Grundsärskolan
är en egen skolform. Skolformen är skolpliktig och är för elever som p.g.a utvecklingsstörning 
inte bedöms nå upp till kunskapskraven i grundskolan. Det är hemkommunen som utreder och 
beslutar. Eleverna i grundsärskolan följer grundsärskolans läroplan och kursplaner.
Kursplanerna är anpassade för de elever som går i grundsärskolan, framförallt när det gäller 
de teoretiska delarna. Det är hemkommunens ansvar att det finns en grundsärskola om inte 
avtal finns med annan kommun (Skollagen 11 kap. 24 §). Utbildningsnämnden har genomfört en 
utredning för att klargöra behovet av grundsärskola i Bollebygds kommun. Utredningen 
presenterades på utbildningsnämndens möte i november 2019. Slutsatsen är att det är ovillkorligt 
ett krav med en egen grundsärskola i kommunen. Bollebygds kommun har ett ansvar för att 
erbjuda samtliga skolformer.
 
Utbildningsförvaltningens bedömning är att behovet av lokaler i Bollebygds centralort från 
hösten 2020 kvarstår vad gäller grundskola, grundsärskola och matsal. Behovet av förskolelokaler 
är tillgodosett för en tid genom förskolan Nolån och att inflyttning och födelsetalen dämpats.
Förvaltningen ser med fördel att samhällsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag av 
samhällsbyggnadsnämnden genom kommunstyrelsen att finna lokallösningar i avvaktan 
på permanent genomförande av Fjällastorpsprojektet. Uppdraget bör vara inriktat på lösningar 
för:

 En årskurs F-6 ca 80-90 elever
 Grundsärskola för två klasser och tillhörande fritidshem
 Matsal för ca 200 elever

 
Utbildningsnämndens förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att anordna lokaler i enlighet med 
presenterade behov. Arbetet ska ske i nära samverkan med utbildningsnämnden.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Protokollsutdrag §95 UN, Lokalprogram för Bollebygdskolan F-9 samt grundsärskola
 Tjänsteskrivelse 2019-11-20, Lokalbehov Bollebygdskolan F-9 samt grundsärskola

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§16 KS2017/76

Svar på motion (C) om att öka transparensen i kommunens rättsfall 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Ärendet
Sandra Eliasson (C) och Fredrik Olofsson (C) föreslår i en motion i februari 2017 att Bollebygds 
kommun under våren 2017 tar fram ett enkelt, tydligt och lättillgängligt sätt för förtroendevalda 
och allmänhet att följa aktuella överklaganden och rättsprocesser som kommunen är inblandad i. 
Motionärerna menar att kommunen är part i många rättsfall varje år. En del av dessa är 
individärenden och där ska individens integritet vara i första rummet, men flera rättsprocesser där 
kommunen är part har ett stort allmänintresse och väcker stort engagemang. Motionärerna vill se 
en effektivare informationskanal, till både förtroendevalda och allmänhet, i dessa ärenden för att 
undvika spekulationer och skapa effektiva informationsflöden, exempelvis i form av ett 
nyhetsbrev med regelbunden utgivning, eller en flik på hemsidan.
 
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2017-04-27, § 75, remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterade motionen på 
sammanträde 2019-12-02, § 137, för ytterligare beredning.
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Motionen har diskuterats inom den så 
kallade kommunledningsgruppen (KLG) där kommunchef, alla förvaltningschefer samt 
kommunstyrelseförvaltningens enhetschefer ingår. Man konstaterar att delar av motionens 
intention till viss del uppfylls i och med att nämnderna i förekommande fall meddelar eventuella 
pågående processer kring överklaganden i årsredovisningar och olika årliga uppföljningsrapporter. 
På så vis bedömer kommunstyrelseförvaltningen att processerna tillgängliggörs till viss del enligt 
motionens intention, för både förtroendevalda och allmänhet, genom att uppföljningsrapporterna 
blir offentliga allmänna handlingar. Den del av motionen där nyhetsbrev eller information på 
hemsidan framhålls bedömer kommunstyrelseförvaltningen att det inte kan uppfyllas på grund av 
rådande lagstiftning i form av framförallt dataskyddsförordningen (GDPR) och offentlighets- och 
sekretesslagen (OSL). Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför att motionen i sin helhet ska 
avslås. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
 

Beslutsunderlag
 Svar på motion (C) om att öka transparensen i kommunens rättsfall
 Motion (C) om att öka transparensen i våra rättsfall

Skickas till
Kommunstyrelsen
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